

名錶論壇

9 · 2018
第一一八期

118

WATCH CRITICS

鍾泳麟 創刊

睽違已久
朗格紅十二再度登場

一拍即合
EASON x ZENITH



HK\$45 / ¥45 / NT\$200



JAEGER-LECOULTRE
POLARIS MEMOVOX

響遍極地 傳奇回歸



DE BETHUNE

DB28 Steel Wheels

藍是De Bethune的最愛用色。之前看過的DB25 Starry Varius是錶面一大片藍，這裡的DB28 Steel Wheels也有很多藍色元素，但它錶面的主題，是透明感。開放式的設計，讓反轉了來裝的機芯各主要部份一一呈現。當中有擺輪擒縱、上鍊機制及兩個鏤通的發條鼓等，還有固定它們的一塊A字形夾板，上面有很細緻的飾紋，De Bethune機芯打磨一向極高質素，看看那條一字長形的圓柱形擺輪上來板便知。至於藍色，則負責點綴指針、刻度圈，還有擺輪，以及6時位的品牌signature球體月相。42.6毫米的拋光鈦金屬錶殼配專利“浮動式”錶耳，搭配人手上鍊DB2115 V4機芯，有品牌專利的鈦金屬擺輪白金調校螺絲，自家游絲，矽擒縱輪等，錶背有六日動力貯存顯示。

Blue is the favourite colour of De Bethune. Blue also gives a lift to this DB28 Steel Wheels, but its main theme is transparency. With an openworked design, the balance wheel and escapement, keyless works, two skeletoned barrels and the exquisitely decorated A-shaped bridge holding them of the reversely fitted movement take over. The elongated, cylindrical balance bridge provides a hint of the high grade movement finishing of De Bethune. Blue plays the role here by featuring on the hands, chapter ring, balance wheel as well as the signature spherical moonphases at 6 o'clock. The 42.6mm polished titanium case is equipped with the patented "floating lugs", while the manual-winding Cal DB2115 V4 carries more patents for its titanium balance wheel with white gold adjustment screws, in-house hairspring and silicon escapement. The back has a 6-day power reserve indication.

